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Z NEMOCNICE8AKTUÁLNÍ INFORMACE 
Z NAŠEHO MĚSTA

       VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
Předseda Sboru pro občanské záležitosti, paní Iveta Hodinová, slavnost-
ně přivítala  v sobotu  21. září  v obřadní síni šest nových  občánků  naše-
ho  města.  O krásný program se postaraly děti z 1. mateřské školy.

stranastranastrana
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         AKTUÁLNÍ INFORMACE Z NAŠEHO MĚSTAi

Sbor pro občanské záležitosti při MěÚ Velké Opatovice zve občany našeho města od 65 let na

SETKÁNÍ DŮCHODCŮ,
které se bude konat ve čtvrtek 21. listopadu 2024 ve 14 hod. v sále sokolovny.

Těšit se můžete na vystoupení dětí z I. a II. mateřské školy, na vystoupení žáků základní školy  
a na Cimbálovou muziku Aleše Smutného a Karla Hegnera. Nebude chybět ani tombola a občerstvení

•  Na základní škole proběhla rekonstrukce šaten. Bylo pořízeno 430 no-
vých šatních skříněk pro 1. a 2. stupeň ZŠ, které nahradily staré šatní 
klecové kóje. V prostorách šatny byla zrekonstruována elektroinstala-
ce, byly provedeny nové obklady a nová výmalba. 

•  Bylo ukončené výběrové řízení na Opravu střechy na KD ve Velké 
Roudce. Zhotovitelem je firma Ivan Kopřiva, Skalice nad Svitavou. 
Práce budou započaty na konci října. 

•  Bylo ukončeno výběrové řízení na Opravu fasády zámku – městský 
úřad. Zhotovitelem je firma Radovan Jedlička, Knínice. Tato rekon-
strukce bude započata na podzim, letos bude provedeno osekání fa-
sády, v příštím roce se bude pokračovat, ukončení opravy je napláno-
vano na červen příštího roku. 

•  Byly provedeny opravy chodníčků na hřbitově. Práce provedla firma 
JZL STAVBY s.r.o.

Pozvánka
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i INFORMACE Z JEDNÁNÍ 
ZÁŘÍ 2024

Rada města
•  schválila Smlouvu o dílo „Výměna kro-

vu a střešní krytiny na objektu č.p. 19 
ve Velké Roudce“ uzavřenou s firmou 
Ivan Kopřiva, IČ 69713685.

•  schválila Smlouvu o spolupráci při 
přípravě stavby a výběru zhotovitele 
PD rekonstrukce silnice II/372 Hr. Par-
dubického kraje – Velké Opatovice, 
průtah a most 372-004 uzavřenou se 
Správou a údržbou silnic Jihomorav-
ského kraje, IČ 70932581.

•  schválila Smlouvu o dílo na stavební 
práce „Oprava fasády Zámek 14, Velké 
Opatovice“ uzavřenou s Radovanem 
Jedličkou, IČ 70442185.

•  schválila Smlouvu o dílo na zpraco-
vání PD na stavbu dopravního hři-
ště uzavřenou s RIDA projekt s.r.o.,  
IČ 19542917.

•  schválila poskytnutí finančního daru 
ve výši 5.000 Kč Nadačnímu fondu 
poutního místa Kalvárie v Jaroměři-
cích, IČ 26000776.

•  schválila nákup elektro vozidla Alké 
ATX 330 EH ve výši 309.143 Kč dle 
cenové nabídky spol. TLAMKA s.r.o.,  
IČ 02413752.

•  souhlasila s provedením úprav ke zvý-
šení tepelného komfortu v objektu vý-
jezdové základny ZZS JMK.

•  doporučila Zastupitelstvu města ná-
kup rodinného domu nám. Osvoboze-
ní 92.

•  schválila poskytnutí pomoci ve formě 
ubytování a stravy pro žáky Základní 
školy Česká Ves, která byla postižena 
povodní.

Oprava zámecké zdi

 •  Byly dokončeny práce na opravě sociálního zařízení v zámec-
kém sále. Práce provedla firma Dan Kleveta. Dále se bude do-
končovat elektroinstalace osazením nové rozvodné skříně elek-
třiny.

 •  Probíhá oprava chodníku na ul. E. Ušela. Provádí se výměna 
dlažby, stávající stav byl nevyhovující. Opravu provádí firma 
JZL STAVBY s.r.o.

 •  V současnosti probíhá výstavba nových parkovacích míst  
a úprava veřejného prostranství na ul. Sokolská. Zhotovitelem 
je firma BS-IMEX Brno. Práce by měly být ukončeny na začátku 
listopadu. Na tomto místě vznikne 12 veřejných parkovacích 
míst, dochází k výškové úpravě prostoru, aby byl zajištěn bez-
pečný odvod dešťových vod a nedocházelo ke vzniku louží. 

 •  Pokračuje se opravou další části zámecké zdi. Práce provádí 
firma Dan Kleveta. Oprava navazuje na opravy zámecké zdi 
v loňském roce. Práce by měly být dokončeny do konce roku. 
Součástí zdi je i nový pískovcový pilíř vjezdu do parku.

 •  Na základě požadavku mnoha občanů 
se upravuje vstup do lesoparku. Provádí 
se takové úpravy, aby byl lesopark pří-
stupný pro návštěvníky s kočárky, s koly 
aj. Práce provádí firma Petr Luňáček.

 •  Bylo vypsáno nové výběrové řízení na 
výstavbu Komunální FVE. Město má při-
pravený projekt a schválenou dotaci na 
výstavbu FVE. Po ukončení výběrového 
řízení a vybrání dodavatele by práce 
měly být započaty na začátku roku 2025.

 •  V lesoparku byla dokončena nahodilá 
těžba dřeva, Jedná se o složitou situaci, 
kdy vlivem povětrnostních vlivů dochází k opakovaným vývratům dřevin. Tento případ nastal 
v září, kdy byl již proveden téměř celý úklid po těžbě proschlých a nebezpečných dřevin a opa-
kovaně v celém lese spadlo dalších 33 stromů. Nyní bude probíhat úklid po těžbě a podsadba 
nových dřevin. 

 •  Na podzim budou zahájeny restaurátorské práce na kapličce sv. Rozálie
 •  Probíhá revize a ošetření velkých stromů v exponovaných částech města (autobusové nádraží, 

ul Sokolská, Nádražní aj.)
   Ing. Kateřina Gerbrichová,  starostka města

Hřbitov - chodníky

Sociální zařízen v zámeckém sále

Oprava chodníku na ul. E. Ušela

SBÍRKA PRO DIAKONII 
BROUMOV

Město Velké Opatovice ve spolupráci s Diako-
nií Broumov uspořádalo ve dnech 16.09.2024, 
18.09.2024, 23.09.2024 a 25.09.2024 na vrátnici 
zámku sbírku textilu. Předmětem sbírky bylo 
zejména použité šatstvo, obuv, textil, knihy 
a jiné. Vytříděný textil je rozesílán jako materi-
ální pomoc lidem v České republice, východní 
Evropě a v zemích třetího světa. Chtěli bychom 
velmi podě-
kovat všem, 
kteří se sbír-
ky zúčastnili 
a přispěli tak 
na pomoc 
lidem v soci-
ální nouzi.  Příští sbírku plánujeme uskutečnit 
příští rok na jaře během měsíce května 2025.  

Mgr. Alena Kriklová, sociální pracovnice
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Víkendy 8-13 hod., mimo výše uvedenou 
dobu je služba zajištěna v Brně, Úrazová 
nemocnice, Ponávka 6  
- tel. č.: 545 538 111

2.11.    MUDr. Paulíčková Jarmila                  
 Černá Hora, Zdrav. středisko              
 725 415 615

3.11.     MUDr. Pernicová Libuše                   
  Boskovice, Růžové nám. 2458/16      
 774 177 804

9.11.     MDDr. Potůček Jiří                             
 Blansko, Pražská 2394/1b                   
 516 419 538

10.11.  MDDr. Prachařová Iva                        
 Poliklinika Blansko, Sadová 33          
 725 906 610

16.11.  MUDr. Roth Pavel                              
 Ostrov, Zdrav. středisko                      
 516 444 326

17.11.  MUDr. Roubalová Veronika               
 Černá Hora, Zdrav. středisko              
 723 184 842

23.11.  MUDr. Řehořek Tomáš                       
 Poliklinika Blansko, Sadová 33          
 516 488 453

24.11.  MUDr. Řehořek (MUDr. Řehořková)  
 Poliklinika Blansko, Sadová 33        
 516 488 453

30.11.  MUDr. Semrádová Danuše                 
 Sloup, Zemspol, 221                        
 516 435 203

ZUBNÍ POHOTOVOST 

     REKORD VYTVOŘEN!
DÁLKOVÁ PŘEPRAVA VODY  
STŘÍKAČKAMI PS8  
Z MORAVY DO ČECH
V sobotu 5. října 2024 hasičský okrsek Deštná – Roubanina  a ha-
sičský okrsek Šebetov uspořádaly na počest 160. výročí vzniku 
Českého hasičstva akci „PS8 z Moravy do Čech“, do které se zapo-
jilo více než 400 hasičů a hasiček z 53 sborů dobrovolných hasičů 
ze sedmi krajů České republiky.
Hasičský rekord za pomocí 54 stříkaček PS8, vyráběných v továr-
ně THZ Vysoké Mýto  v letech 1949 – 1968 a 265 hasičských hadic 
typu „B” se vedením vody o celkové délce 5,3 km podařilo pro-
pojit Jihomoravský a Pardubický kraj. Trasa vedla z obce Deštná 
(nejsevernější obec blanenského okresu, Jihomoravský kraj) přes 
Horní Smržov a dále pokračovala Roubaninou do obce Slatina 
(nejjižnější obec svitavského okresu, Pardubický kraj). Konečné-
ho propojení od prvního nasátí po závěrečný výstřik bylo dosa-
ženo v čase 1:20:36 h, přičemž bylo použito celkem cca 45 000 l 
vody. Výkon řízený organizačním výborem ve složení Jaroslav 
Bárta, Antonín Habala, Petr Dvořáček a Josef Roupa byl zaevido-
ván do České databanky rekordů v sobotu 5. 10. 2024 ve sportov-
ním areálu v Deštné.

                                    Jaroslav Bárta, místostarosta města

Celkové výsledky

HAUGETUN Kristian             Isorex Cycling Team         5:02:07 NOR

STIBLÍK Marek                 BB COM Cycling Team              5:04:01 CZE

VERVOORT Yasu                    Isorex Cycling Team          5:04:11 BEL

JORIS Jinze                   Acrog- Tormans -Balen BC 5:04:24 BEL

ZAŇKA Jakub              BB COM Cycling Team 5:04:29 CZE

Příští, již 49. ročník ZMN, se uskuteční ve dnech 9. – 11. května 2025.               

 Za TJ Cykloklub Jevíčko Antonín Dostál, ředitel závodu

„ZÁVOD MÍRU NEJMLADŠÍCH“ 
jeho 48. ročník se uskutečnil za finanční podpory města Velké 
Opatovice. Tuto významnou sportovní a společenskou akci, repre-
zentující celý region Malé Hané, by nebylo možné uspořádat bez 
podpory města, dobrovolných hasičů, městské policie a pořadate-
lů z řad občanů města. S organizací 3. etapy ZMN, která má start  
i cíl na ulici Nádražní a s Mistrov-
stvím ČR a SR pomohl tým za vedení  
p. Šafáře. Obě akce přispěly k pre-
zentaci regionu Malá Haná (vysíláno 
v ČT sport). Všem Vám srdečně dě-
kujeme a věříme, že nás podpoříte 
i při dalších ročnících „Závodu míru 
nejmladších“. 
Kompletní výsledky a fotodokumen-
tace jsou na: 
www.tjcykloklubjevicko.cz.

Startovalo 161 cyklistů z Dánska, 
Polska, Belgie, Rakouska, Slovenska, 
Slovinska, Holandska, Německa, 
Itálie, Norska, Chorvatska, Moldávie, 
Švédska, Maďarska a České republiky.

•  JEVÍČKO  •

1977
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Skříňky už jsou v šatnách, už si je zabydlujeme. 
Ovocný a zeleninový bar v jídelně má velký 
úspěch, řada dětí si chodí i přidávat. Automat 
se zdravými pamlsky je také v permanenci  
a školní bufet rovněž nezahálí. Další novin-
kou je omezení používání mobilních telefonů 
o relaxačních přestávkách a ve školní jídelně. 
Chceme, aby si děti více povídaly mezi sebou  
a mobil používaly třeba ve výuce podle pokynů 
vyučujících.  

Den bez aut
Opět jsme se zapojili do celoevropského týd-
ne mobility akcí Den bez aut. Dne 20. 9. jsme 
sledovali, že řada rodičů naši výzvu vyslyšela  
a v okolí školy aut výrazně ubylo. Rádi by-
chom, aby takové situace byly častější, děti se 
do školy dopravovaly více pěšky, na kole nebo 
koloběžce. Hned by byl provoz kolem školy 
výrazně bezpečnější. Ještě jednou děkujeme 
všem, kdo se zapojili!

IT pro holky
Navštívily nás dvě IT expertky, které děvča-
tům v 8. a 9. třídách popovídaly o práci v IT 
oborech, o kyberbezpečnosti, ukázaly jim, že 
IT není jen pro kluky ale i děvčata se mohou 
úspěšně vydat do světa informačních techno-
logií. Bára a Míša pracují jako IT odbornice pro 
kyberbezpečnost. Beseda proběhla v rámci 
projektu Den pro školu zdarma a pod záštitou 
Úřadu vlády. Děkujeme!

Kartografické a geodetické dny
Ve dnech 19. a 20. 9. se vedle besed pro děvča-
ta konaly také v MKC 
Kartografické a ge-
odetické dny. Žáci 
devátého ročníku se 
vypravili na pozná-
vání práce kartografů  
a geodetů, na jednot-
livých stanovištích 
si vyzkoušeli i špič-
kovou technologii, 
která se v těchto obo-
rech používá. Možná to někoho i inspirovalo 
k výběru povolání.

Vaříme, pečeme
Naše cvičná kuchyňka nezahálí. Vedle tradič-
ních pracovních činností v 7. ročníku máme 
také volitelné předměty Domácnost a pěstitel-
ství v 8. a 9. ročníku. Vaření děti baví, recepty 
hledají v časopisech, kuchařkách a na interne-
tu. Často i sami žáci vymýšlejí, co budou příště 
vařit. A my se těšíme na jejich nové kulinářské 
výtvory.

Den evropských jazyků
Dne 26. 9. 2024 proběhla v rámci výuky dru-
hých cizích jazyků , tzn. ruského a německé-
ho jazyka, projektová hodina věnovaná Dni  
evropských jazyků.
Žáci devátých tříd, kteří se již třetím rokem učí 
zvolený druhý cizí jazyk, si připravili projekty,
v nichž seznámili své spolužáky s historií, reá-

CO NOVÉHO U NÁS VE ŠKOLE  
– PLNOU PAROU VPŘED!

liemi a slavnými osobnostmi Ruska a němec-
ky mluvících zemí, tedy Německa, Rakouska 
a Švýcarska. Ruštináři poučili své spolužáky  
o prvním člověku ve vesmíru, o slavných rus-
kých spisovatelích i sportovcích, o ruské ku-
chyni a specialitách, němčináři si zase připra-
vili zajímavosti o Berlíně, Vídni, německých 
hercích, sportovcích a hudebních skupinách. 
V netradiční hodině všichni pozorně poslou-
chali své kamarády a odnesli si z projektového 
setkání mnoho nových informací a zkušeností. 
Žáci také připravili výukové plakáty, které bu-
dou vystaveny ve třídách naší školy.
Mgr. Zdena Seidlová, Mgr. Jaroslava Schichová 

Povodně
V měsíci září postihly naši zemi povodně. Jed-
nou z výrazně postižených obcí je Česká Ves, 
v ní pak byla rozsáhle poničená její základní 
škola. S pedagogy této školy včetně pana ředi-
tele spolupracujeme v rámci projektu PŠÚ. 
Osobně se nás dotklo, jak tato zcela nově 
zrekonstruovaná škola byla povodní zde-
vastována. Okamžitě se vedení školy spojilo 
s koordinátory pomoci a nabídlo možnost 
krátkodobého pobytu žáků v našem městě  
a v rámci pomoci této škole chystáme také be-
nefiční akci s názvem Dobrobraní. Tato akce se 
bude konat 14. 11. 2024 od 15:30 a v rámci akce 
budeme vyrábět různé dekorace na Vánoce, 
prodávat naše výrobky a každý může přispět 

této škole na obnovu. Děti se navíc pobaví na 
adventní stezce. 
Více informací najdete včas na plakátu, webu  
a FB školy a ve vývěsce školy. Všichni také mů-
žete přispět škole na účet pomocí QR kódu.  
A určitě sledujte FB profil a web školy v Čes-
ké Vsi, kde ředitel školy pravidleně informuje  
o dění v této škole.

V říjnu nás čeká návštěva z Estonska, pokraču-
jeme v projektu PŠÚ, šablonách a těšíme se na 
podzimní prázdniny.
Nezapomeňte nás sledovat!

Sestavila  Markéta Emmer Illová

SBÍRKA NA POVODNĚ
O druhém zářijovém víkendu postihly některé části naší republiky 
ničivé povodně. Mnoho lidí se ocitlo přes noc bez domova, v kritické 
situaci potřebovali skutečnou lidskou, ale i odbornou a materiální 
pomoc.
Velké poděkování patří všem zúčastněným členům Integrovaného 
záchranného  systému, všem dobrovolníkům a státu za poskytnutí 
lidské a materiální pomoci. Na tuto situaci se rozhodla zareagovat 
paní senátorka Ing. Jaromíra Vítková uspořádáním sbírky potravin  
a hygienických prostředků. Obeslala se žádostí o pomoc všechny 
místní organizace KDU – ČSL v okrese Blansko. Ve Velkých Opatovi-
cích jsme se rozhodli podpořit tuto akci uspořádáním sbírky v našich podmínkách.
Sbírka proběhla v pondělí a v úterý 23. a 24. září 2024 v prostorách orlovny. Velké poděkování 
patří všem dárcům, kteří podpořili svými dary, ať už potravinami, či hygienickými přípravky nebo 
košťaty a lopatami, tuto sbírku.
Závěrem děkuji paní Kamile Korbelové a Evě Smékalové za přípravu a organizaci sbírky a panu 
Miloslavu Korbelovi za odvoz shromážděných věcí na místo určení.
Děkuji všem občanům našeho města, kteří přispěli do sbírky potravin a hygienických pro-
středků.

Za výbor KDU – ČSL, Jiří Korbel
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VÝBĚR Z KNIŽNÍCH NOVINEK

Autor Název knihy Žánr

Beletrie pro dospělé

Rezlerová, Mirka Adam společenský

Krainer, Eduard Břídilové z Kábulu krimi

Hurst, Daniel Doktorova žena krimi

Pilátová, Markéta Holčička ze známky životopisný

Shrimpton, Phyllida Kolik barev má štěstí společenský

Hlavničková, Lenka Mlhovina fantasy

Čapková, Monika Neklidná růže společenský

O´Callaghan, Billy Papírák romány

Bálková, Veronika Přechodné období krimi

Bomann, Corina Světlo v bouři (2. díl série) historický 

Jacobs, Anne Svěží vítr (4. díl ze série) historický

Poncarová, Jana Dvojí život společenský

Wilková, Scarlett Když přišli psi společenský

Ohlsson, Kristina Mlha (3. díl ze série) krimi

Gillerová, Katarína Mlha v nás společenský

Smirnoff, Karin Naše matka (2. díl ze série) společenský

Linke, Barbora Písmem mojí přítelkyně (3. díl 
ze série)

společenský

Thériault, Denis Podivuhodný život osamělého 
pošťáka 

společenský

Pro děti a mládež

Stará, Ester Aliance Udatných dobrodružný

Hartl, Patrik Andulka Andula příběhy

Martišková, Petra Třída špiónů – Záhada strašidel-
ného hradu (1. díl ze série)

dobrodružný

Sanbe, Kai Město, kde chybím  
(2. díl ze série)

komiksy

Krolupperová, Daniela Pozor p(l)es! dobrodružný

Novotná, Anna Pytlík a flaška povídky

Hlavinková, Lucie Mnohokluk - Zamotané vesmíry 
(3. díl ze série)

dobrodružný

Cubaki, Izumi Nozaki, mistr romantiky  
(1. díl ze série)

komiks

Cubaki, Izumi Nozaki, mistr romantiky  
(2. díl ze série)

komiks

Naučná literatura

Stehlík, Michal Přepište dějiny (nejen)  
k maturitě

historie

Mandausová, Klára Hoď je za hlavu psychologie

Kolomazník, Tomáš Proč věříme dezinformacím? politika

      ZPRÁVY ZE ZUŠ VELKÉ OPATOVICE
      (1979 – 1980) 45. výročí založení samostatné  
        ZUŠ Velké Opatovice (2024 – 2025)

Plánované akce ZUŠ Velké Opatovice ve škol-
ním roce 2024/2025
Vážení spoluobčané, příznivci naší školy a pra-
videlní návštěvníci našich akcí!
V letošním školním roce 2024/2025 si připomí-
náme 45. výročí založení samostatné ZUŠ Velké 
Opatovice.  Naše organizace je příspěvkovou or-
ganizací zřizovanou Jihomoravským krajem, má 
své sídlo Pod Strážnicí 499, v areálu ZŠ Velké Opatovice. Výuka výtvarné-
ho oboru a část výuky hudebního oboru (bicí, HN, elektrická a basová 
kytara) probíhá v Zámku 14. 
Díky zřízeným pobočkám ve Žďárné, Benešově a Knínicích u Boskovic je 
základní umělecké vzdělávání přístupné také pro děti těchto obcí. Své 
dovednosti nabyté v ZUŠ pak mohou děti prezentovat na koncertech po-
řádaných naší školou. Pravidelně spolupracujeme s mateřskými školami 
nejen ve Velkých Opatovicích, ale i okolních obcích i v místech našich 
poboček. Do koncertního vystoupení se snažíme zapojovat také rodiče 
i prarodiče žáků, kteří hrají na hudební nástroj. Spolupracujeme také 
s ostatními organizacemi ve městě i okolí. Připravujeme pro ně koncerty 
a vystoupení nejen žáků, ale i učitelů, které jsou veřejností velmi dob-
ře vnímány a přijímány. Pravidelně se také naši žáci zapojují do soutěží, 
jsou našimi pedagogy připravováni k talentovým zkouškám a bývají při-
jati ke studiu na uměleckých školách a školách s pedagogickým zaměře-
ním. V minulosti se nám podařilo navázat spolupráci také s pracovníky 
Odboru školství Jihomoravského kraje, se kterými také v letošním škol-
ním roce budeme moci připravit výstavu a prezentovat výsledky vzdělá-
vání výtvarného oboru v rámci letošních školních oslav.
Od roku 2017 jsme součástí celostátního happeningu Magdaleny Kožené 
– ZUŠ Open. Od školního roku 2018/2019 se téměř pravidelně zapojuje-
me do stipendijního programu MenArt a naši žáci reprezentují naši ZUŠ, 
město i kraj na Pražském jaru v Praze a na festivalu Smetanova Litomyšl.
Velmi dobře je naše škola vnímána a hodnocena nejen rodičovskou, ale 
také ostatní veřejností. Na tomto místě bych chtěla upřímně poděkovat 
všem rodičům, kteří jsou ochotni a nápomocni při organizacích koncertů 
a různých jiných akcích, pro které to často znamená odsunutí či narušení 
rodinných plánů. Bez těchto omezení by ale nebylo vůbec myslitelé ja-
koukoli akci realizovat.
Na škole pracuje velmi kvalitní pedagogický sbor. Vážím si všech sou-
časných pedagogických pracovníků ZUŠ Velké Opatovice, jejich loajality, 
vstřícnosti a vykonávané práce v podmínkách, které jsou pro základní 
umělecké školy stále komplikovanější. Přesto se nám daří naplňovat ka-
pacitu školy a stále přibývá zájemců, které, s ohledem na kapacitu školy, 
nemůžeme ke studiu bohužel přijmout. Pro tyto zájemce jsme založili 
Spolek svaté Cecílie, ve kterém se mohou vzdělávat. Poděkování patří 
také našim provozním zaměstnancům, jejichž poctivá práce není moc 
vidět, ale fungování a chod školy je bez ní nemožné.
Všem žákům, učitelům i rodičům bych chtěla touto cestou popřát hod-
ně radosti při osvojování nových znalostí a dovedností, pevnou vůli  
a vytrvalost v překonávání obtíží, jež mohou v průběhu vzdělávání nastat  
a mnoho krásných uměleckých zážitků.
V letošním školním roce připravujeme u příležitosti 45. výročí založení 
samostatné ZUŠ Velké Opatovice pro širší veřejnost koncerty či výstavy  
a divadelní představení. Zde bych se zastavila u těch, které připravujeme 
v nejbližší době. 
V měsíci listopadu to budou, ve spolupráci s římskokatolickými farnost-
mi zde ve Velkých Opatovicích a na Benešově koncerty k svátku sv. Ce-
cílie, které každoročně naše škola pořádá zde ve Velkých Opatovicích již 
od roku 2000. Na těchto koncertech se publiku představí žáci a učitelé 
školy.
V měsíci prosinci zahájíme svou koncertní činnost Adventním koncertem 
v kostele sv. Jiří zde ve Velkých Opatovicích. Tento koncert připadne na  
I. adventní neděli a představí se vám naši učitelé či hosté. Dále pak při-
pravujeme již tradičně sérii koncertů vánočních a dalších koncertů, na 
které se můžete těšit v druhé polovině školního roku 2024/2025.

A kdy můžete tyto koncerty navštívit?
sobota 9. 11. 2024 Trio Fluenti, vystoupí absolventi brněnské JAMU, 
MKC, zač. v 17:00, zazní skladby Martinů, Kjuje, Dopplera, Šostakoviče, 
Suka a Rozmana (ve spolupráci s odborem kultury města Velké Opato-
vice)

PALIVOVÉ DŘEVO - NOVÉ AKČNÍ CENY
Prodám palivové dřevo tvrdé, měkké. 

Štípaná polínka, metrové štípy rovnané, kulatinu.
Tel.č.: 606 893 919, 602 816 950 

- dokumentace BOZP
- prevence rizik
- školení zaměstnanců

Mgr. Lubomír Mokrý
certifikovaný specialista v oblasti 
BOZP

kontakt : tel. 731 285 196, e-mail: lubomokry@seznam.cz
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neděle 17. 11. 2024 „Koncert k svátku sv. Cecílie“, vystoupí žáci ZUŠ 
Velké Opatovice, kostel sv. Jiří ve Velkých Opatovicích, zač. v 16:00 hod., 
zazní skladby z děl klasiků (ve spolupráci s Římskokatolickou farností 
Velké Opatovice jednotou Orel)
úterý 19. 11. 2024 „Koncert k svátku sv. Cecílie“, vystoupí žáci po-
bočky Benešov, kostel Povýšení sv. Kříže na Benešově, zač. v 17:00 hod., 
zazní skladby z děl klasiků (ve spolupráci s Římskokatolickou farností 
Benešov)
neděle 1. 12. 2024 „Adventní koncert“, vystoupí učitelé ZUŠ Velké Opa-
tovice a hosté, kostel sv. Jiří ve Velkých Opatovicích, zač. v 16:00 hod., 
zazní skladby z děl klasiků a moderních autorů, po skončení koncertu 
slavnostní rozsvícení vánočního stromu (ve spolupráci s Římskokatolic-
kou farností Velké Opatovice a odborem kultury města Velké Opatovice)
sobota 30. 11. 2024 Adventní trhy v MKC, tvořivá dílnička pro děti pod 
vedením pana učitele Františka Žáčka, MKC od 9:00 – 17:00 hodin (ve 
spolupráci s odborem kultury města Velké Opatovice)
pátek 6. 12. 2024 „Mikulášský jazzový koncert“, vystoupí žáci ZUŠ 
Velké Opatovice (Jazz justice), SKP ve Velkých Opatovicích, zač. v 18:00 
hod., zazní jazzové skladby (ve spolupráci s odborem kultury města Vel-
ké Opatovice)
pátek 13. 12. 2024 „Vánoční koncert“, vystoupí žáci a učitelé ZUŠ Velké 
Opatovice, MKC ve Velkých Opatovicích, zač. v 17:00 hod., zazní vánoční 
koledy, písně, skladby klasiků apod. (ve spolupráci s odborem kultury 
města Velké Opatovice)
pátek 13. 12. 2024 Výstava k svátku sv. Lucie, ateliér VO pod vedením 
paní učitelky R. Štindlové, po skončení vánočního koncertu
úterý 17. 12. 2024 „Vánoční koncert“, vystoupí žáci a učitelé z pobočky 
Žďárná, ZŠ Žďárná, zač. v 16:00 hod., zazní vánoční písně, koledy, sklad-
by klasiků a moderních autorů či populární melodie (ve spolupráci s ve-
dením ZŠ Žďárná)
úterý 17. 12. 2024 „Vánoční koncert“, vystoupí žáci a učitelé z pobočky 
Knínice u Boskovic, sál družiny ZŠ Knínice, zač. v 16:30 hod., zazní vá-
noční písně a koledy, skladby klasiků či moderních autorů (ve spoluprá-
ci s vedením ZŠ Knínice)
středa 18. 12. 2024 „Vánoční koncert“, vystoupí žáci a učitelé z poboč-
ky Benešov, vestibul ZŠ Benešov, zač. v 16:00 hod., zazní vánoční písně 
a koledy, skladby klasiků a moderních autorů (ve spolupráci s vedením 
ZŠ Benešov)
pondělí 3. – 31. 3. 2025 Výstava prací žáků VO k 45. výročí založení sa-
mostatné ZUŠ Velké Opatovice na Odboru školství JmK Brno (ve spolu-
práci s Odborem školství JmK)
Úspěch žáků výtvarného oboru ZUŠ pod vedením Renaty Štindlové
27. 9. 2024 se konalo ústřední kolo v rámci 15. soutěžní přehlídky vý-
tvarných oborů ZUŠ „Oči dokořán“ ve kterém žáci výtvarného oboru pod 
vedením paní učitelky Renaty Štindlové získali za výtvarnou řadu“Barva 
je vážně dobrá“ stříbrné pásmo.
Výstava ústředního kola potrvá od 27. 9. 2024 – 20. 9. 2025 v prostorách 
bývalého augustiniánského kláštera ve Šternberku.
Všem žákům i paní učitelce Štindlové moc gratulujeme za skvělý úspěch 
a přejeme hodně radosti a úspěchů v další umělecké práci.

Za kolektiv zaměstnanců Marcela Ladecká,  
ředitelka ZUŠ Velké Opatovice

SPOLEK SVATÉ CECÍLIE
Varhanní koncert pana Martina Jakubíčka ve Vel-
kých Opatovicích  29. 9. 2024

V neděli 29. 9. 2024 jsme měli opět mimořádnou pří-
ležitost navštívit kostel sv. Jiří ve Velkých Opatovicích, 
kde se konal varhanní koncert pana Martina Jakubíč-
ka, který se velkoopatovickému publiku představil 
také jako zpěvák. Koncert se konal v rámci XVIII. roční-

ku Českého varhanního festivalu, jehož ředitelem je pan Adam Viktora.
Na koncertě zazněly skladby J. Clarka, R. Hoffstettera, F. X. Brixiho, 
G. F. Händela, J. S. Bacha, L. Lefébure – Wéla, P. I. Čajkovského, C. 
Francka, M. Schneidera Trnavského či Sefardská suita z 16. století 
nebo chorál Panfue lingua ze století 13.
Cílem Českého varhanního festivalu je pořádání varhanních koncertů 
v nejrůznějších městech a obcích naší země, bez ohledu na jejich veli-
kost a region. Jediným kritériem je propagace historických varhan. Fes-
tival představuje každoročně nejen varhany velké a slavné, ale zejména 
takové, o nichž se sice, v některých případech, dozvídáme z odborné 
literatury, ale jejichž zvukové kvality zůstávají koncertnímu publiku uta-
jeny. 

České historické varhany patří neodmyslitelně ke kulturnímu dědictví 
naší země, jsou jedinečným nositelem zvukového obrazu dávno 
minulých dob a zaslouží si mnohem více pozornosti, než se jim dostává. 
Na způsobu, jakým budou varhany vnímány, závisí i jejich budoucí osud.

Martin Jakubíček se narodil v roce 1965 
v Brně v rodině hudebníka. Vystudoval kon-
zervatoř a JAMU a získal hlavní ceny na Inter-
pretační soutěži ČSR a SVOČ. Své znalosti si 
rozšiřuje na mistrovských kurzech v Rakousku 
(prof. Litaize – Paris). Kromě sólové koncertní 
činnosti (cembalo, varhany, kladívkový klavír) 
působí jako umělecký vedoucí renomovaných 
komorních seskupení (Trio od sv. Jakuba, Trio 
artificium), jako zakládající člen ansámblů za-
bývajících se stylovou interpretací renesanční 
a barokní hudby (Rudolfian consort, Colleg-
ium musicum, České barokní trio, Telemann 
baroque collegium). Spolupracuje s našimi  
i zahraničními komorními orchestry (Musica 
Aeterna, Capella Istropolitana, Čeští komorní sólisté, Komorní orches-
tr B. Martinů apod.). Je vyhledávaným doprovazečem pěveckých sborů 
(Ars brunensis, Brněnský akademický sbor, Kantiléna, Český filharmo-
nický sbor, Moravan, Moravští učitelé) a sólostů (M. Kožená, J. Stivín, 
V. Hudeček, P. Šporcl). Ve snaze o co nejvyšší autenticitu využívá špič-
kových kopií klávesových instrumentů – anglický Virginal, kladívkový 
klavír, repliku barokního varhanního pozitivu a klavichord. Pravidelně 
vystupuje v řadě evropských zemí (Holandsko, Belgie, Francie, Dánsko, 
Německo, Polsko apod.). Spolupracuje s Českým rozhlasem a televizí. 
Interpretačně se podílí na nahrávkách mnoha desítek CD, působí jako 
varhaník v brněnských kostelích. Neméně důležitá je také jeho činnost 
skladatelská a aranžérská. Zasahuje oblast hudby lidové (Broln, Hra-
dišťan, J. Černý), folkové (Traband, Cimbal classic, V. Redl), rockové 
(Angelus novus) a v neposlední řadě i hudby vážné (Canticum novum, 
Fagotti Brunenses, Madrigal kvintet). Pro svou všestrannost je Martin Ja-
kubíček vyhledávanou osobností současné hudební scény.
(čerpáno z internetu) 

Děkujeme všem přítomným posluchačům za účast, městu Velké Opato-
vice i restauraci „Steakhouse U supů“ z Ostravy - Výškovic za finanční 
podporu, bez které bychom tento koncert nemohli realizovat.
Děkujeme také panu faráři Miroslavu Hřibovi a pní Marii Korbelové za 
obětavou pomoc při organizaci koncertu.
Děkujeme z podporu a těšíme se na setkání s vámi!

Marcela Ladecká, Spolek svaté Cecílie

Tento projekt byl spolufinancován 
městem Velké Opatovice

PAPRSEK, příspěvková organizace
     K Čihadlu 679, 679 63 Velké Opatovice
             

Rádi bychom vám představili kulturní 
a společenskou činnost organizace 
Paprsek Velké Opatovice, která pro-
běhla a ještě bude probíhat v tomto 
roce. Některé akce se u nás konají již 
tradičně a naši klienti se na ně velmi 
těší a připravují se na ně dlouhou 
dobu předem. 
Patří mezi ně zejména PÁLENÍ ČARO-
DĚJNIC, náš tradiční Majáles, neboli akce na zahájení léta v DOZP. 
Další z výčtu našich akcí doplňujeme jednu velkou premiéru. V rámci 
projektu „Jsme součástí komunity“ se nám v červenci podařilo pro ve-
řejnost uspořádat festiválek v Rudce, který jsme, jakožto větší akci, po-
řádali poprvé. 
V listopadu bychom rádi, kdyby si naši klienti zatančili a zazpívali na ple-
se, který je pro nás taky už tradiční akcí. V loňském roce proběhl v Bělé  
u Jevíčka a hezky se podařil. Na spolufinancování této akce se bude po-
dílet město Velké Opatovice.
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POKRAČOVÁNÍ STAVBY NOVÉ  
ŠAMOTKY

Vodovod zaveden v r. 1948. Soustavná kanalizace a čistící stanice zřízeny 
v letech 1961-1962. V r. 1954 postavena u hřiště požární nádrž, která 
se užívá jako koupaliště. Mládež si však tohoto zařízení neváží a ničí 
je.

Materiál z bouračky staré šamotky se vozí na hřiště, které bylo mokré  
a stále v něm prorůstal palach. Navezením asi 2 m se podstatně zlep-
šilo. Dnes je tam slušné fotbalové hřiště Sokola a volejbalové hřiště 
učňovského učiliště MŠLZ.

Bylo nutno postavit nové nádraží se samostatnou vlečkou do továrny. 
Nádraží předáno v srpnu 1960. Na přejezdu zbudovány závory.

     Připravuje se stavba jeslí a mateřské školy nákladem asi 3 mil. Kčs.  
V jednání je též stavba restaurace.

V r. 1952 zařízena v závodě ordinační místnost a lékař MUDr. František 
Tuček tam ordinoval každý den v poledních hodinách.

V r. 1964 dostala továrna svého lékaře, neboť na nárůst obyvatel 1 lékař 
nestačil.

Roku 1961 zakoupena pro zaměstnance rekreační chata Čertovy kame-
ny nad Jeseníkem.

Odborné učiliště zahájilo činnost 3. 9. 1962. Internát byl zpočátku ve 
Velké Roudce (lázně) a učebny v ZDŠ (Základní devítiletá škola),  
v zámku. Ředitelkou ustanovena učitelka ZDŠ Vlasta Řeháková.

Do 1. ročníku zapsáno 82 žáků. Po roce internát i učebny umístěny v zá-
vodě. V novém ročníku zapsáno též 82 žáků. Staví se již nová budova 
pro učiliště na Kacíři (nyní ulice Mládežnická)

V roce 1959 proběhla první večerní závodní průmyslová škola. Byla 
dvouletá. Vyučovalo se v ZDŠ. (V r. 1961 dvouletá škola prodlouže-
na na 3 roky. Informace podal Oldřich Kaderka, který byl jedním  
z prvních absolventů). R. 1950 zahájila činnost Závodní škola práce.

Jesle zřízeny v budově čp. 218 a provoz v nich zahájen 1. 12. 1959. Na 
začátku opatrováno 10 dětí. R. 1962 mateřská škola. Ke konci r. 1963 
bylo v jeslích 18 dětí a v mateřské škole 20 dětí. Umístění je provi-
zorní.

Taneční orchestr uveden v život v letech 1955. Měl název Melodie, poz-
ději Akord.

K zajištění suroviny pro budoucí provoz šamotky byl proveden v celém 
okolí rozsáhlý geologický průzkum. Sídlo podniku je v Maloníně 
(nyní Bělá). V našem katastru byly konány vrty v Rovných, v Dlouhé, 
na Čihadle, na písku, objevila se na ní šamotová hlína méně kvalitní 
v 65 m.

Vyvíjí se tak závod, jehož blahodárný vliv na zvýšení životní úrovně je 
znát na každém kroku nejen u nás, ale v celém širokém okolí.

        (Tolik ze zápisu v kronice učitelem Pavlem Dračkou v r. 1964)
   Marie Pospíšilová

ČESKÝ SVAZ ZAHRÁDKÁŘŮ  
INFORMUJE

V průběhu měsíců květen až červenec uskutečnili někteří členové naší 
organizace Českého zahrádkářského svazu poznávací výlety do tří  
arboret. Nejdříve to byl výlet do kraje Hostýnských vrchů, kde se nachází 
Arboretum Semetín, kde jsme mohli obdivovat dendrologickou sbírku 
stromů a keřů -  kulturních, okrasných i planých, včetně krásných rodo-
dendronů.
Další v pořadí to bylo Arbo-
retum Nový Dvůr, které se 
nachází nedaleko Opavy. 
Rozkládá se na ploše 23 ha 
a je na něm možné kromě 
dendrologické expozice 
„Dřeviny pěti světadílů“ 
našich klasických rostlin 
obdivovat i rozsáhlou skle-
níkovou expozici tropic-
kých  a subtropických rostlin. V rámci naší návštěvy jsme mohli obdivo-
vat i motylárium, které bylo v těchto prostorách také zřízeno.
Poslední arboretum, které jsme navštívili bylo Bonsai centrum Libča-
ny, které se nachází asi 10 km západně od Hradce Králové. Jedná se  
o největší a nejstarší bonsai centrum v České republice. Rozkládá se na 
přibližně 5000 metrech čtverečních, v průběhu roku pořádá různé semi-
náře, školení a podobně. Vstup do tohoto Bonsai centra je bezplatný.

Návštěvou těchto tří zařízení jsme zase obje-
vili, že je mnoho krásných věcí i míst na mapě 
naší republiky.
Tyto návštěvy by se nedaly uskutečnit bez 
pomocí města Velké Opatovice, které na naši 
činnost poskytlo svoji dotaci. Za ni děkujeme. 
  Ing. Pavel Dospiva

UKONČENÍ LÉTA VE VELKÉ ROUDCE
Poslední srpnovou sobotu měli dobrovolní hasiči plné ruce práce. V do-
poledních a odpoledních hodinách pečovali o cyklisty, kteří se účastnili 
cyklovýletu okolo Malé Hané a na hřišti ve Velké Roudce byl kontrolní 
bod. Odpoledne pak proběhl již 13. ročník tradičního závodu v požár-
ním sportu a netradičního závodu s ruční koňskou stříkačkou. Závodu 
se zúčastnilo 7 družstev mužů a 2 družstva žen. Účast byla letos slab-
ší, protože některá družstva se omluvila z důvodu zásahu u požáru lesa  
u Městečka Trnávky. I když hasiči z Velké Roudky byli celý den ve služ-
bách, obsadili 2. místo. Zvítězilo družstvo z Gruny už potřetí v řadě. Pre-
miéru si užila i přípravka mladých hasičů z Velké Roudky a všechny děti 
byly odměněny medailí a dárkovým balíčkem. Naše pivní štafeta, která 
byla součástí ručního závodu byla odvysílána v pořadu Týden v regio-
nech (Brno). A jen pro zajímavost družstva byla ze tří krajů. Poděkování 
patří hasičům z Velkých Opatovic za zajištění cisterny s vodou.

Další sobotu 7. září se 
konal turnaj v nohejbalu 
trojic. Družstva soutěžila 
od rána až do pozdních 
odpoledních hodin. 
Turnaje se zúčastnilo  
7 družstev. Po oba ví-
kendy panovalo pěkné 
počasí.
Obě tyto akce byly spo-
lufinancovány městem 
Velké Opatovice.

            Starosta SDH,  
Pavel Ochrana   

TJ SOKOL BILANCUJE
Tělovýchovná jednota Sokol patřila i v roce 2024 k aktivním spolkům ve 
Velkých Opatovicích. Její členská základna čítala 370 členů. Aktivními 
oddíly jsou již tradičně oddíl fotbalu, stolního tenisu, tenisu, volejbalu  
a dva oddíly turistů – KČT VO a KČT Malá Haná. 
Fotbalisté přihlásili do okresních soutěží 4 družstva, a to muže, dorost, 
starší žáky a starší přípravku. Tréninky probíhají dvakrát týdně, o víken-
du pak následuje soutěžní utkání. 
Velice úspěšným oddílem se stávají stolní tenisté, kteří mají v soutěžích 
4 družstva, „A“ tým hraje první krajský přebor. Oddílu tenisu se sice v le-
tošním roce nepodařilo sestavit žádný soutěžní tým, nicméně je stále 
dostatek tenisových nadšenců, kteří pravidelně navštěvují výborně při-
pravené tenisové kurty. Zlepšit hráčskou základnu se snaží prací s mlá-
deží.
Oddíl volejbalu hrál amatérskou soutěž na Olomoucku. V průběhu roku 
se smíšené družstvo nebo i jednotlivci zúčastňovali mnoha turnajů po 
celé Moravě. 
Oba oddíly turistů aktivně pořádají pochody nejen v okolí Opatovic, ale 
i zájezdové pochody do již známých míst, či se účastní pochodů svých 
turistických kolegů.   
Sokol musí pečovat o nemovitosti ve svém vlastnictví - sokolovnu, fot-
balový sportovní areál, tenisové kurty. Také se věnuje obnově turistic-
kých tras. Provoz a údržba sportovního zázemí je nákladná nejen z hle-
diska energií, ale také po stránce pracovní. Chtěl bych poděkovat všem 
správcům, kteří se nám o prostory starají, abychom mohli provozovat 
náš oblíbený sport, aktivitu, turistiku.        
Závěrem chci poděkovat všem našim sponzorům, firmám, podnika-
telům i osobám, zejména Městu Velké Opatovice, za jejich finanční 
podporu v roce 2024, bez které bychom nemohli náš sport provozovat 
v takovém rozsahu jako nyní. Poděkování patří také všem členům VVTJ  
a vedení všech oddílů za jejich činnost během roku 2024. 

Daniel Přikryl – předseda TJ
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INFORMACE Z NEMOCNICE BOSKOVICE
Nemocnice pomohla kolegům od 
Milosrdných bratří
Ačkoliv nepatří Nemocnice Boskovice, s.r.o., 
mezi krajské nemocnice, rozhodně patří k těm 
páteřním a stěžejním pro oblast zdravotnictví 
v Jihomoravském kraji. I proto nabídla pomoc 
při umístění pacientů z Nemocnice Milosrdných 

bratří v Brně, která musela být v sobotu plně evakuována. Důvodem je 
zvyšující se hladina nedaleké Svratky. 
„Nabídli jsme 20 lůžek pro pacienty, kteří jsou k nám postupně přiváženi. 
Umisťujeme je na volná lůžka na gynekologicko-porodnickém oddělení. 
Některé naše gynekologické pacientky byly propuštěny domů, případně 
budou přeloženy na jiná standardní oddělení. S pacienty přijela z Brna 
také jedna lékařka a náš personál je plně v pohotovosti a připravený 
multioborově pomoci. Moc jim za to všem děkujeme," uvedl primář ARO 
a náměstek pro LPP MUDr. Vladimír Zemánek.

Nemocnice Boskovice přichází s benefity pro nové 
i stávající lékaře, sestry a mediky
Práce mezi špičkovými profesionály, možnost diagnostikovat, operovat 
a pomáhat pacientům už od samého začátku od nástupu do zaměstná-
ní, skvělé vybavení moderními přístroji. To vše nabízí Nemocnice Bos-
kovice. A nově ve vybraných odbornostech, jako jsou interna, chirurgie, 
ortopedie, gynekologie, dětské, rehabilitace, neurologie, ARO či radiolo-
gie, mohou získat noví lékaři také řadu benefitů.
“Rozhodli jsme se podpořit nové lékaře vybraných odborností náboro-
vým příspěvkem. Konkrétně jde o 150 tisíc korun pro lékaře L2 a 300 tisíc 
korun pro lékaře L3, kteří u nás setrvají déle než tři roky s úvazkem ale-
spoň 0,8,” popsal jednatel Nemocnice Boskovice Bc. Radim Dembiňák.
Dalším zajímavým benefitem nejen pro nové lékaře je podpora sportov-
ního vyžití díky Multisport kartě. A dále roční, jednorázová podpora za-
městnanců s dětmi až 5 tisíci korunami např. na jesle, školku nebo třeba 
letní a zimní kurzy. Dalším benefitem je  příspěvek na nájemné ve výši 
10 tisíc korun pro nové lékaře L1 po nástupu na dobu 12 po sobě jdou-
cích měsíců s pracovní smlouvou min. na 24 měsíců. Samozřejmostí 
jsou finanční odměny při příležitosti životního jubilea nebo pracovních 
výročích. 
“Nově také zavádíme stipendijní programy pro mediky a nelékařské pro-
fese. Detaily najdou zájemci na našich webových stránkách, nicméně 
medici mohou získat 10 tisíc měsíčně po celý poslední ročník a studenti 
absolventských ročníků středních, vyšších odborných a vysokých škol 
vybraných oborů nelékařských zdravotnických profesí pak 6 tisíc korun 
měsíčně,” doplnil jednatel Dembiňák.

Anesteziologická ambulance zahájila provoz
V polovině září zahájila v Nemocnici Boskovice, s.r.o., činnost anestezio-
logická ambulance. Ta zlepší a zefektivní přípravu pacientů, kteří pod-
stoupí operační výkony v naší nemocnici.
„V boskovické nemocnici dosud předanestetické vyšetření probíhalo za 
hospitalizace u lůžka nemocného den před operačním výkonem. V pří-
padě pacientů s větším množstvím přidružených onemocnění, kde bylo 
třeba doplnit některá vyšetření, pak zbýval jen krátký časový interval  
k jejich provedení. To znamenalo větší časovou i psychickou zátěž pro 
pacienta i ošetřující personál,“ uvedl primář ARO MUDr. Vladimír Zemá-
nek.
Po zřízení anesteziologické ambulance v Nemocnici Boskovice, s.r.o., 
bude anesteziologem v ambulantním režimu provedeno komplexní 
zhodnocení stavu pacienta před každým plánovaným operačním vý-
konem či zákrokem, a to na základě všech dostupných vyšetření, tedy 
interního předoperačního vyšetření, laboratorního vyšetření a dalších.
„Zřízením provozu anesteziologické ambulance získáme prostor k do-
plnění chybějících nutných vyšetření, abychom předešli případnému 
rušení operačního zákroku těsně před výkonem a minimalizujeme riziko 
vzniku komplikací před, během i po anestezii,“ uvádí hlavní nesporné 
výhody primář Zemánek.
Každému pacientovi budeme moci dát větší prostor seznámit se před 
operací s výhodami a nevýhodami jednotlivých druhů anestezie, může 

se zeptat na vše, co jej zajímá. Samozřejmostí je pak podepsání infor-
movaného souhlasu. Díky nové ambulanci se usnadní příjem pacientů 
na plánované zákroky.
Ambulance bude otevřená v úterý, ve středu a ve čtvrtek od 8:30 do 11:30 
a od 12:00 do 14:00 hodin. Objednat se můžete na telefonu 516 491 283 
v úterý, středu a čtvrtek od 7:00 do 8:30 hodin. Anesteziologická ambu-
lance se nachází v prostorách ambulance lékařské pohotovostní služby 
v přízemí nemocnice.
V počátečním období fungování ambulance prosíme pacienty, kteří jsou 
objednaní k operačnímu zákroku v termínu od 23.9.2024, aby se telefo-
nicky objednali k vyšetření v anesteziologické ambulanci cca 1-2 týdny 
před plánovaným datem výkonu.
S sebou si, prosím, přineste:
OP nebo jiný doklad totožnosti
Průkaz pojištěnce
Doporučení a zprávy od lékaře, který Vás objednal k operaci nebo dia-
gnostickému vyšetření
Základní předoperační vyšetření
•  provádí je praktický lékař/internista, u dětí pediatr dle platných dopo-

ručení; kteří také odesílají k dalším vyšetřením potřebným u pacientů 
dle věku, přidružených onemocnění a charakteru operačního výkonu 
(např. RTG, EKG, echo srdce, doplňkové laboratorní testy, plicní vyšet-
ření, alergologické vyšetření apod.);

•  obsahuje základní laboratorní vyšetření (u dětí individuálně);
•  doba platnosti základního předoperačního vyšetření je u zdravých 

pacientů a pacientů s lehkým až středně závažným onemocněním  
1 měsíc;

•  doba platnosti u dětí je 14 dní.
Zprávy od jiných lékařů, u kterých se léčíte. Seznam léků, které pravidel-
ně užíváte. Brýle na čtení, event. naslouchadlo.

SEZNÁMENÍ NEJŠIRŠÍ VEŘEJNOSTI  
S ČINNOSTÍ SVAZU POSTIŽENÝCH  
CIVILIZAČNÍMI CHOROBAMI  
(SVAZ INVALIDŮ)  V JEVÍČKU

Naše organizace má cca 190 členů
Ráda bych upozornila všechny, že jsme organizace, která je hlavně závis-
lá na výběru známek. Ostatní finanční prostředky získáváme od Okres-
ního výboru a hlavně od našich sponzorů z Jevíčka, Velkých Opatovic  
a okolních obcí.  Jsme rádi, že na nás nezapomínají a zpříjemní nám tím 
život. Za to jim patří velké poděkování. 
Za normálních okolností se naši členové, pokud jim to zdraví dovoluje, 
zúčastňují všech akcí, pořádaných v našem regionu, zapojují se do veřej-
ně prospěšných činností sportovních i kulturních.
Rádi Vás seznámíme s akcemi, které jsme pro naše členy zajistili pro 
období I.-IX. 2024
- Členky výboru se sešly 7x na výborové schůzi a operativně řešily pro-

gram Svazu. V měsíci březnu jsme uspořádali výroční schůzi. Důvěrni-
ce z 10 obcí seznamují svoje členy s programem na celý rok. K život-
ním výročím i nadále osobně blahopřejeme s dárkem, v případě úmrtí 
zasíláme kondolence. Všechna tato práce je dobrovolná, bez finanční-
ho ohodnocení. A za to patří všem důvěrnicím poděkování. 

- V měsíci březnu proběhla výroční členská schůze, kde byli členové  
seznámeni s programem na rok 2024 a  hospodařením organizace. 
Schůze proběhla v přátelské atmosféře.

- V měsíci dubnu jsme byli na zájezdu v Kudowe Zdroji v Polsku na trž-
nici, kde jsme výhodně nakoupili. Zpátky jsme se zastavili ve Vamber-
ku, kde jsme měli zamluvenou exkurzi v Muzeu krajek. Celý zájezd byl  
dobře zorganizován a hodnocen velmi kladně. 

- V měsíci dubnu jsme měli další zájezd na Floru Olomouc. Tento zájezd 
byl zorganizován jako sponzorský dar od p. Matochy, našeho doprav-
ce.  Na výstavu květin vyjely 2 plně obsazené autobusy. Počasí na výlet 
bylo velmi pěkné, děvčata si nakoupila různé květiny.  Výlet se opět  
vydařil. 

- V měsíci květnu vyjely z Jevíčka opět 2 autobusy na zájezd do ZOO Leš-
ná. Potěšili jsme se krásnou zoologickou zahradou. Potom jsme na-
vštívili  lázně Luhačovice. Všem  se na  výletě líbilo. Počasí bylo krásné 
a celý zájezd byl pohodový a hodnocený velmi dobře. 

-  V měsíci červnu byl zorganizován další zájezd, a to do Pernštejnských 
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zahrad u hradu Pernštejn. Zahrady jsou nově  upraveny a jsou krásné. 
Po obědě jsme navštívili jeden z nejkrásnějších zámků v Česku, a to  
v Lysicích. Po návštěvě zámku jsme si prohlédli  překrásně uprave-
noun zámeckou  zahradu. Zájezd byl dobře zorganizován a byl  to sku-
tečně krásný zážitek. 

- V měsíci červenci a srpnu byly prázdniny, v měsíci září byl zájezd do 
Jaroměřic nad Rokytnou  a Třebíče odvolán pro malý zájem.

- Od 13.-23.8.2024 byl uspořádán rehabilitační pobyt pro naše členy 
v Jánských Lázních. 

Informace o dalších našich aktivitách bude vydán ve Zpravodaji na mě-
síc leden  2025. Šmídová Blanka, za Svaz invalidů Jevíčko

VII. KARTOGRAFICKO-GEODETICKÉ 
DNY
MORAVSKÉ KARTOGRAFICKÉ CENTRUM VELKÉ OPATOVICE  
19.-20.ZÁŘÍ 2024

Ve dnech 19. a 20. září 2024 se uskutečnily v Moravském kartografickém 
centru ve Velkých Opatovicích VII. kartograficko-geodetické dny aneb 
pojďte s námi měřit zámek. Akce je určena pro žáky ZŠ a studenty SŠ, je-
jím cílem je nenásilnou formou seznámit děti se základy kartografie, geo-
dezie, meteorologie, metrologie a příbuzných oborů. Akci organizovalo 
Moravské kartografické centrum ve spolupráci s Mendelovou univerzi-
tou Brno, Masarykovou univerzitou Brno, Univerzitou obrany Brno, Vy-
sokým učením technickým Brno, Střední průmyslovou školou stavební 
Brno, Univerzitou Palackého Olomouc, Vysokou školou báňskou – Tech-
nickou univerzitou Ostrava, Zeměměřickým úřadem Praha a Výzkum-
ným ústavem geodetickým, topografickým a kartografickým Zdiby. Pro 
žáky a studenty bylo připraveno 20 stanovišť v budově MKC a přilehlém 
areálu zámeckého parku. Důlní měření bylo prezentováno ve starých 
pivovarských sklepích. Sedmého ročníku KGD se zúčastnilo 600 dětí ze 
šesti základních škol a šesti středních škol. Děti pracovaly ve 112 skupi-
nách ve třech věkových kategoriích. Na jednotlivých stanovištích plnily 
jednoduché úkoly (práce se slepou mapou, geodetická měření v terénu, 
GPS……… až po ukázku práce s drony a skenování důlních prostor). 
Součástí práce bylo i vyřešení křížovky z geografických a kartografických 
pojmů. Činnosti jednotlivých skupin na stanovištích byly hodnoceny  
a nejlepší skupiny byly odměněny malým dárkem. Věřím, že děti strávily 
hezké dopoledne v krásném prostředí zámeckého parku, tentokrát i za 
přispění hezkého počasí a získaly nějaké informace a vědomosti z výše 
uvedených oborů. Snad i v některých případech byl zatnut příslovečný 
drápek a tato akce bude podnětem pro větší zájem v daných oborech.
V rámci statistiky musím připomenout ještě jedno číslo a to číslo 93, tolik 
pracovníků výše uvedených institucí, pracovníků města Velké Opatovice 
a Moravského kartografického centra zajistilo hladký průběh sedmých 
kartograficko-geodetických dnů. Všem těmto patří obrovské poděková-
ní. Nemenší poděkování patří i všem pedagogickým pracovníkům, kteří 
připravili své žáky a studenty na tuto akci.
Co závěrem? Zdar VIII. kartograficko-geodetickým dnům 2026. 

               M. Vykydal, Moravské kartografické centrum

ORELSKÉ OKÉNKO
Florbal 
O prázdninách si dopřáli naši florbalisté zasloužený odpočinek. S přípra-
vou na novou sezonu jsme začali ve čtvrtek 22. srpna 2024. Museli jsme 
začít ještě o prázdninách, neboť 
jsme dostali pozvánku na pří-
pravný zapas od boskovických 
orlů.  Po dvou trénincích jsme 
vyrazili na přípravný zápas do 
Svitavky, kde má svou domov-
skou halu Orel Boskovice.
Do zápasu vstoupili naši hráči 
aktivně, nebáli se zodpovědně  
přistupovat k hráčům soupeře. 
Měli výborný tah na branku a celý tým hrál výborně. Vstřelili i zaslou-
žené branky. Postupem času se sice projevila větší souhra a zkušenost 
soupeře. Utkání jsem prohráli, ale hráči předvedli, že jsou schopni hrát 

náročné zápasy. Musíme se ovšem zamyslet nad posílením týmu, hlav-
ně obrana musí zlepšit svoji činnost, aby se povedlo zacelit díry po od-
chodu hráčů v důsledku jejich posunu do starší věkové kategorie.
Děkuji všem hráčům za předvedenou hru a městu Velké Opatovice a fir-
mě Gerbrich s.r.o. za finanční podporu.

Jiří Korbel, Orel Velké Opatovice

Orelská pouť na svatém Hostýně
V neděli 25. srpna 2024 se konala tradiční Orelská pouť na svatém Hos-
týně. Jedná se o tradiční akci pořádanou Orel – ústředí Brno. Zástupci 
naší orelské jednoty patří k tradičním účastníkům této pouti.
Vyjeli jsme v časných ranních hodinách, na Hostýn jsme dorazili kolem 
osmé hodiny. Na schodech u bazi-
liky Nanebevzetí Panny Marie vítal 
všechny účastníky podáním ruky 
nás starosta bratr Stanislav Jurá-
nek. Akce začala v 10 hodin prů-
vodem praporečníků s orelskými 
prapory. 
Poté následovala mše svatá za ve-
dení hlavního celebranta arcibis-
kupa pražského a primase českého 
Jana Graubnera a dalších kněží 
a jáhnů. Otec arcibiskup v kázání 
zdůraznil, že je důležité umět pra-
covat s mládeží,  dát jí správné vzo-
ry k životu, zdůraznil jak je důležité 
žít podle desatera božích přikázá-
ní, na němž kdysi stála celá Evropa. 
Desatero božích přikázání bylo základem římského práva, ze kterého 
vycházejí i dnešní zákony České republiky. Dostali jsme za úkol, přivést 
na příští orelskou pouť vice dětí a mládeže.
Po mši svaté následovalo orelské shromáždění, kde jsou každoročně 
vyznamenáni zasloužilí orelští činovníci, ale i obyčejní členové velké 
orelské rodiny. Vždyť Orel má již bezmála 19 000 členů.
Závěrem nás vyzval bratr starosta Juránek, abychom si vzali za své, 
k čemu nás vyzval duchovní rádce Orla arcibiskup Graubner a přivedli 
na příští Orelskou pouť více dětí a mládeže. A v mladých lidech se poku-
sili probudit úctu k tradicím a správnému životnímu postoji. 
Pouť skončila v 15 hodin Křížovou cestou, kterou vedl bratr farář Kopec-
ký z Čebína. Jiří Korbel, Orel Velké Opatovice

REPORTÁŽ Z PODZIMNÍHO  
ČTYŘDENNÍHO VÝLETU  
KČT, ODBOR VELKÉ OPATOVICE

Ve dnech 28. září až 1. října 2024 se členové Klubu českých turistů,  
odbor Velké Opatovice, vydali na čtyřdenní výlet do okolí Budišova nad 
Budišovkou. Původní plány musely být kvůli povodním, které zasáhly 
Opavsko těsně před naším příjezdem, upraveny.
Den 1: Hradec nad Moravicí a rozhledna Halaška 
Náš výlet jsme zahájili návštěvou zámku v Hradci nad Moravicí, který 
jsme původně plánovali navštívit až poslední den. Zámek nás okouz-
lil svou architekturou a bohatou historií. Prohlídka zahrnovala nejen 
interiéry zámku, ale i krásné zámecké zahrady. Po prohlídce jsme se 
přesunuli do Budišova nad Budišovkou, odkud jsme vyrazili na výšlap 
k rozhledně Halaška. Cesta byla náročná, ale výhled z rozhledny stál za 
to. Po návratu jsme se ubytovali v rekreačním středisku v Budišově, kde 
jsme si odpočinuli a načerpali síly na další dny.
Den 2: Vodní dílo Kružberk a Jánské koupele 
Druhý den jsme se vydali k vodnímu dílu Kružberk, které je známé  
z televizního seriálu Velké sedlo. Poté jsme prošli Jánskými koupelemi, 
kde jsme bohužel byli svědky zdemolovaného sanatoria. Bylo smutné 
vidět, jak vandalové poničili toto historické místo.
Den 3: Roudno a Slezská Harta 
Třetí den jsme přejeli do Roudna, kde jsme vyšplhali na rozhlednu  
a poté sestoupili ke Slezské Hartě. Výhledy byly úchvatné a stálo to za 
námahu.
Den 4: Raabova štola a návrat domů 
Poslední den jsme navštívili Raabovu štolu, kde se těžila břidlice.  
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Po přednášce a prohlídce jsme se vydali na cestu zpět domů, plni dojmů 
a zážitků z krásného výletu. 
Večerní zábava a soutěže byly tradičně skvělé a mile jsme jimi překvapili 
paní provozní z rekreačního střediska. Jak by řekla naše klubová před-
sedkyně Jarka, celý výlet byl „NA POHODU!“ 
Příště třeba s vámi a zdrávi došli!

Váš Kája Hrdina, textem a fotografiemi

105 LET VČELAŘSKÉHO SPOLKU  
VE VELKÝCH OPATOVICÍCH

Včelařský spolek byl založen v listopadu r. 1919  
a sdružoval včelaře z Velkých Opatovic, Bělé, Smolné, 
Jevíčka, Jaroměřic, Borotína, Velké a Malé Roudky, 
Skočové Lhoty, Roubaniny, Korbelové Lhoty a Brťo-
va. Časem si založili včelaři z Jaroměřic a Jevíčka své 
spolky. Do Jevíčka odešli i včelaři z Bělé a Smolné. Ke 
spolku v Opatovicích se přidali včelaři ze Svárova. Dnes 

má spolek 50 členů a tito chovají dle sčítání letos v září 502 včelstev.  
V letošním roce byly uspořádány dvě přednášky na téma  Nemoci, škůdci  
a zdraví včel a Racionalizace ve včelařství. V rámci Včelařského víkendu 
byl uspořádán kurz zdobení perníčků, který vedla profesionální perní-
kářka.
V rámci včelařského dne bylo mož-
né se seznámit s prací včelařů a děti 
využily skákací hrad i hrátky se Vče-
ličkou Zuzankou. Dětský program 
nám zajistily pracovnice ZOO Brno 
a za jejich vstřícnost jim patří veliké 
poděkování. Jako každý rok přišly 
i děti z obou mateřských škol, kde 
pro ně je vždy největší atrakcí po-
zorovací úl se živými včelami. Za 
odměnu si odnesly malý polštářek s medem a perníček.  V měsíci červnu 
navštívily děti ze třetích tříd  ZŠ přímo včelaře, kde se dozvěděly hodně 
pro ně nových informací o životě včel. V létě se také naše organizace po-
dílela na přípravě kalendáře, který vydává Mikroregion Malá Haná. Teď 
už jsou včelstva nakrmena a zazimována. Včelaře, ale ještě čeká podzim-
ní léčení proti varoáze a jistě nějaká dobrá vzdělávací akce. Děkujeme 
Městu Velké Opatovice za finanční příspěvek na pořádané akce a jsme 
přesvědčeni, že byly využity na obohacení povědomí o chovu včel.

Za ZO ČSV Velké Opatovice Pavel Ševčík

VÝSTAVA JIŘINEK VE VELKÝCH  
OPATOVICÍCH

Ve dnech 7. a 8. září proběhla v Moravském kartografickém centru mezi-
národní výstava jiřinek, které se účastnilo celkem 8 vystavovatelů z toho 
jeden ze Slovenska. Jak už to v posledních letech bývá pravidlem z dů-
vodu nepříznivých podmínek pro pěstování (velké sucho) bylo velmi ob-
tížné přesvědčit více vystavovatelů, aby se předvedli se svými výpěstky. 
Týden před výstavou byl hodně napínavý, co v kartografickém centru 
návštěvníci uvidí. To co bylo na výstavě nakonec k vidění přes uvede-
né potíže si myslím mělo velmi dobrou úroveň. Vystaveno bylo cca 198 
odrůd ve 283 vazbách. K vidění byly nádherné dekorační odrůdy pana 
Navrátila ze Žamber-
ka, pomponky a bal-
ky paní Čermákové 
z Čečelic, část sorti-
mentu pěstovaných 
odrůd specializova-
ného zahradnictví 
pana Brzáka ze Slov-
če, odrůdy vyšlech-
těné ve Výzkumném 
ústavu zahradnickém 
z Průhonic, sbírkový 
sortiment Mgr. Šour-
ka ze Smilovic, velká 
expozice pana Krále z Bystrého u Poličky, bohužel bez popisu odrůd, 
ale s velmi dobrou úrovní květů. Se svým vlastním pojetím předvedení 
odrůd jiřinek přišel nový člen Dagly Mgr. Holek ze Slovenska. Posled-

ním účastníkem výstavy 
byl místní pěstitel Pavel 
Ševčík. Nakonec bylo se na 
co dívat, nebylo to sice v ta-
kovém rozsahu jak v době 
největší účasti vystavovate-
lů, ale každý návštěvník se 
mohl pokochat rozmanitos-
tí květů a jejich barevnými 
kombinacemi. Výstavu obo-
hatil i kulturní doprovod. 
V sobotu v kartografickém 
centru vystoupila dechová 
muzika Bludověnka a v ne-
děli Duo Jamaha známé 
z televizní stanice Šlágr. 
Výstavu navštívilo 372 ná-
vštěvníků. Ještě bych rád 
představil hlavního pořada-
tele výstavy a to Specializo-
vanou základní organizaci  Českého zahrádkářského svazu Dagla. Název 
Dagla jsou zkrácené latinské názvy jiřinek a mečíků tj. Dahlia a Gladiol. 
Organizace má působnost po celé republice a má 54 členů. Má i členy 
z Polska a Slovenska. Členů, kteří se věnují výstavní činnosti, je ale jen 
cca 20, z toho jen jeden z Moravy. Členové se zpravidla schází jedenkrát 
ročně na výroční schůzi, která se koná v Pardubicích. Tím, že je členstvo 
doslova od Aše po Brno, není jednoduché spolkovou činnost udržovat 
v chodu. Dnes se to děje převážně v elektronické komunikaci a ten, 
kdo chce vidět zahrady pěstitelů, nebo výstavy, musí absolvovat někdy  
i stovky kilometrů. Organizace vydává každý rok ročenku v nákladu 100 
výtisků s obsahem 60 stran. Dagla se každý rok podílí průměrně na 13 
výstavách. Závěrem bych chtěl poděkovat všem, kdo se na organizaci  
a finančním zabezpečením výstav podíleli. 

Za SZO ČZS Dagla Pavel Ševčík

SPORTOVEC OKRESU BLANSKO ROKU 
2024           

Nominujte sportovce z okresu Blansko, o kterém se do-
mníváte, že by si zasloužil být oceněn za svoje sportov-
ní úspěchy v kategoriích: sportovec okresu, sportovní 
talent, mládežnický tým, seniorský tým, sportovec s handicapem, spor-
tovní akce roku, trenér, osobnost sportu a sympaťák (cena veřejnosti).
Pravidla nominace a nominační formulář naleznete od 1. 11. 2024 
na webových stránkách www.sportovecjmk.cz.
Nezapomeňte napsat jméno sportovce, bydliště, rok narození, spor-
tovní odvětví, sportovní klub, dosažené výsledky a kontakt na nomi-
novaného sportovce (email, tel.), abychom jej v případě postupu do 
další fáze soutěže mohli kontaktovat.
Návrh odešlete elektronicky přes  http://www.sportovecjmk.cz/
sportovec-okresu, nebo na email: cus.musilova@gmail.com a nebo 
písemně na adresu OS ČUS Blansko, Rožmitálova 40, Blansko 678 01 
a to nejpozději do 6. 1. 2025. Na pozdější návrhy nebude brán zřetel.
                  Okresní sdružení České unie sportu Blansko, z. s.
 

Jihomoravská krajská
organizace ČUS a Okresní
sdružení ČUS Blansko
a městys Svitávka.

NOMINUJTE 
od 1.11. 2024 do 6.1. 2025 sportovce
z okresu Blansko, o kterém se
domníváte, že by si zasloužil být
oceněn za svoje sportovní úspěchy.
Pravidla nominace, kategorie a
nominační formulář naleznete na
webových stránkách

SPORTOVEC
OKRESU BLANSKO
ROKU 2024

www.sportovecjmk.cz
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CHCEŠ SE
DOZVĚDĚT VÍC
O PRVNÍ
POMOCI?

ODPOLEDNE PRO ŽENY PLNÉ
INFORMACÍ, KTERÉ MOHOU
ZACHRÁNIT ŽIVOT!

SOBOTA 2.11. OD 15:00

HASIČSKÁ ZBROJNICE
VELKÉ OPATOVICE

REGISTRACE NA
TEL. 737 841 213

PŘIJD NA HASIČSKOU
ZBROJNICI!

POČET MÍST JE OMEZEN

SRDEČNĚ ZVOU HASIČKY!

OBČERSTVENÍ ZAJIŠTĚNO!

POZVÁNKA NA PAPRSKOVÝ PLES 
Kdy: 22.11.2024, od 14:00 do 18:00 hodin 

Kde: Bělá u Jevíčka, společenský sál 

K tanci a poslechu hraje I.U.CH. 

Tombola a občerstvení zajištěno 

                   Srdečně zve:  
 
Paprsek, příspěvková organizace 
K Čihadlu 679 
679 63 Velké Opatovice 
 
Prosíme o potvrzení účasti telefonicky, nebo e-mailem. 
 
 

  Finanční podpora města velké Opatovice. 
 
    Na akci budou pořizovány fotografie za účelem propagace našeho  
    zařízení a nebudou poskytnuty třetím osobám. 
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POZVÁNKA
Společnost GTT a.s. nabízí zdarma 

občanům ve Velkých Opatovicích odborné cenové 
posouzení uzavřených smluv na odběr elektrické 

energie a plynu v domácnosti. Zajímá vás víc 
a máte zájem ušetřit i za telekomunikační služby?

Přijďte na krátké setkání do zámeckého sálu ve Velkých 
Opatovicích, které pořádá KABELOVÁ TELEVIZE CZ s.r.o. 

dne 6.11.2024 od 17:00 hod.
Na setkání bude  přítomen pro zájemce o konzultaci 

energetický poradce pan Roman Bartoš.

VELKÉ OPATOVICE ZAŽÍVAJÍ VYSOKÉ 
INVESTICE DO INFRASTRUKTURY  
VYSOKORYCHLOSTNÍHO INTERNETU

Udržet technologický pokrok ve výstavbě sítí stojí dnes nemalé 
peníze. Město Velké Opatovice však dalo prostor odborníkům, 
aby naši domácí internetovou síť zlepšili a získali na dalších mi-
nimálně 10 let dostatečnou jak rychlostní, tak i kapacitní jisto-
tu….

„Máte doma internet?“ „A jak Vám to jede?“ ptá se maminka mamin-
ky na dětském hřišti. Ale co vám budu povídat, někdy je to pomalé, 
hlavně takhle k večeru. Může a nemusí to být typický rozhovor pro 
Velké Opatovice, avšak jak se říká, že ďábel se skrývá v detailu, zde 
dost možná platí dvojnásob. Důkladné vedení je základ. Investovat 
do kvalitního kabelového či optického vedení se vyplácí. Internet je 
pak stabilní, výkonný a bez šance na výkyvy, způsobené okolními 
vlivy, např. počasím.
Pojďme se společně podívat na to, co všechno se událo po technické 
stránce. Že nejste technik? Nevadí, s malou nápovědou to zvládnete.
 
Malý slovníček pojmů
	Hybridní síť Internet, který spojuje výhody    
  kabelové koaxiální sítě a optické sítě.
	DOCSIS 3.0.  Evoluční kabelová síť, umožňující rychlost   
  stahování až 650 Mbit/s.
	DOCSIS 3.1. Modernizovaná kabelová síť, umožňující  
  rychlost stahování až 10 000 Mbit/s  
  a odesílání až 2 000 Mbit/s. 
	DOCSIS 4.0. Již vyvinutý a v budoucnu aplikovatelný systém  
  pro kabelovou síť, umožňující rychlost 
  stahování až 10 000 Mbit/s a odesílání 6 000 Mbit/s.
	KTCZ Společnost KABELOVÁ TELEVIZE CZ s.r.o.,  
  poskytovatel internetu a televize.

Investicemi KTCZ ve Velkých Opatovicích je výrazně navýšena kapacitní 
rezerva pro vysokorychlostní připojení k internetu. Díky optickým kabe-
lům a moderní technologii využívající evoluční koaxiální přípojky do jed-
notlivých domácností byla vytvořena hybridní síť s vysokou přenosovou 
kapacitou s využitím systému DOCSIS 3.0. V nadcházejícím období se 
připravuje další technologická modernizace sítě na systém DOCSIS 3.1.
Proč to zmiňujeme? 
Veškeré vedení je v našem případě řádně uloženo v zemi. A přesně jen 
tam je připojení k internetu vedeno nejbezpečněji. V České republice 
však stále existují poskytovatelé, kteří některé části trasy vedení inter-
netu do domácnosti, jak se říká v telekomunikačním žargonu „střelí 
vzduchem“ a přesto o své síti hovoří jako o kabelové či dokonce optické.  
A zde bývá právě kámen úrazu. 
A jaká je budoucnost? Je hybridní optický internet se systémem DO-
CSIS 3.1. posledním možným vývojem? 
Již nyní je vyvinutý a v praxi odzkoušený systém DOCSIS 4.0, který umož-
ňuje po stávající koaxiální domovní přípojce pro každou domácnost či 
firmu šířit internet ve zpětném směru rychlostí až třikrát vyšší. Tyto tech-
nologické možnosti optické hybridní sítě jsou srovnatelné s parametry 
nově budovaných optických sítí. Investiční náročnost optických sítí je 
však až 4 x vyšší v lokalitách zejména s rodinnými domy oproti hybrid-
ním sítím a výstavba optických sítí vyžaduje nepopulární rozsáhlé výko-
pové práce. Z tohoto pohledu lze působení společnosti KTCZ ve Velkých 
Opatovicích považovat za perspektivní a dlouhodobé.

Zajímá vás víc?
Přijďte na krátké setkání do zámeckého sálu ve Velkých Opatovi-
cích pořádaného KTCZ dne 6. 11. 2024 od 17:00 hod. a dozvíte se, že 
můžete mít doma kvalitní připojení k internetu výhodněji. KTCZ již 
letos jednou toto setkání uspořádala. Na programu bude i tentokrát pre-
zentace poskytovaných služeb, zvýhodněných cenových nabídek na 
internet a mobilní služby. Každý účastník má možnost získat zdarma 
poukázku na vyzkoušení internetové televize (SledovaniTV nebo SKY-
LINK) a to už je dárek v hodnotě několika set Kč. Věděli jste třeba, že při 
sledování televize přes internet můžete vaše oblíbené pořady zhlédnout 
až 7 dní zpětně?.... 
Upozornění: Původní termín setkaní dne 23. 10. 2024 bylo přeloženo 
na nový termín 6. 11. 2024
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DOBROBRANÍ

ZŠ VELKÉ OPATOVICE

VÁS SRDEČNĚ  ZVE
NA

NA PODPORU ŠKOLY POSTIŽENÉ POVODNĚMI
ZŠ ČESKÁ VES

DNE 14.11.  2024 OD 15:30 HODIN

CO VÁS ČEKÁ?

PŘEDVÁNOČNÍ DÍLNIČKY

VÁNOČNÍ JARMARK PRACÍ
NAŠICH ŽÁKŮ

ADVENTNÍ PUTOVÁNÍ 

CHUTNÉ OBČERSTVENÍ

STEZKA PRO DĚTI ZA ZVYKY A
TRADICEMI VÁNOC

TĚŠÍME SE NA VÁS!
KOLEKTIV PEDAGOGŮ  ZŠ
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8.11. Výjimečný stav  
Falcon     111 min.
Musíš za svou pravdou stát, hlásá ústřední 
melodie nové české komedie Výjimečný stav, 
kterou po sedmileté pauze natočil režisér Jan 
Hřebejk jako svůj další celovečerní film. Podle 
scénáře novináře a jednoho z autorů Zeleného 
Raoula Milana Tesaře tak vznikl snímek o za-
hraničním reportérovi, který kvůli své žárlivosti 
tajně opustí stanoviště na Blízkém východě, aby 
následně z pražského bytu „vysílal“ nejaktuál-
nější zpravodajství z místa probíhající revoluce. 
V hlavních rolích snímku se objeví Ondřej Vet-
chý, Tatiana Dyková a Jordan Haj.
Vstupné 80 Kč         Mládeži přístupno od 12 let

            PŘEHLED AKCÍ NA MĚSÍC                                  
VELKÉ  OPATOVICE
1. - 30. 11.   mini výstava 17. listopad v českých 
dějinách 20.století – Den boje za svobodu a de-
mokracii a Mezinárodní den studenstva je stát-
ní svátek České republiky. Slaví se každoročně  
17. listopadu jako připomenutí dvou událostí 
moderních českých dějin, spojených se studenty 
českých vysokých škol – výstavu si můžete pro-
hlédnout vždy v půjčovní době knihovny
2. 11. Chceš se dozvědět víc o první pomo-
ci? – pořádají hasičky – odpoledne pro ženy plné 
informací, které mohou zachránit život – hasičská 
zbrojnice – začátek v 15 hod. – registrace na tel.č.: 
737 841 213 – počet míst je omezen!
2. 11. Šachový turnaj dětí a mládeže  
– Orlovna – začátek v 9:30 hod. – občerstvení  
a ceny zajištěny
3. 11. Modlitba za zemřelé na hřbitově  
– začátek v 15 hod.
4. 11. Sirény na cestách  - pořádá odbor 
kultury – nová zábavná talk show ženské trojice 
hereček a zpěvaček Sandry Pogodové, Jitky 
Asterové a Lindy Finkové. Jejich neotřelý smysl 
pro humor a vzájemná chuť si ze sebe utahovat 
vás shodí ze sedadel. Pořad je plný šťavnatých 
vyprávění a historek ze zákulisí natáčení  
a divadelního světa. To vše prošpikováno šansony 
a písněmi z muzikálů tvoří dokonalý program, na 
který budete dlouho vzpomínat s úsměvem na 
tváři. Po skončení pořadu autogramiáda - kinosál 
Velké Opatovice - vstupné 460 Kč - předprodej 
vstupenek od 15. 9. 2024 na Infocentru ve  
V. Opatovicích nebo přes SMSTICKET.CZ  
https://www.smsticket.cz/vstup.../48319-sireny-
-na-cestach... - v případě volné kapacity je možný 
prodej i na místě akce.
5. 11.  Kristián aneb Oldřich Nový v Česko-
slovenském filmu – večerem vás provede mar-
ketingový ředitel Československé filmové spo-
lečnosti Milan Zacha Kučera – začátek v 17 hod. 
v knihovně – vstupné dobrovolné
7. 11. Taneční pro dospělé – poslední dvou-
hodinová lekce - Zámecký sál – začátek v 19 hod.
9. 11. Svatomartinský lampionový průvod 
– pořádá RC Motýlek – hřiště bývalého učiliště – 
program: v 17 hod. zahájení, příjezd sv. Martina 
na bílém koni, začátek lampionového průvodu; 
v 18 hod. ohňová show skupiny Gonfanon  
- občerstvení zajištěno

23. 11.  Zamykání turistických cest v okolí 
Velkých Opatovic – pořádá KČT Velké Opatovice 
– 21. ročník – pěší trasy 11 a 16 km – start. 8-10 
hod ze sokolovny – cíl do 17 hod. v sokolovně – 
startovné 50 Kč, děti 20 Kč
23. 11.  Stand up comedy show – pořádá 
odbor kultury – účinkují Ondřej Mahdal a Libor 
Macháček – kinosál  - začátek v 19 hod. – vstupné 
200 Kč – předprodej v Infocentru nebo přes 
smsticket.cz
30. 11. Adventní trhy v MKC – pořádá odbor 
kultury - tradiční vánoční jarmark v prostorách 
Moravského kartografického centra - vánoční 
dílna ZUŠ - Ježíškova pošta - punč, perníčky, me-
dovina, řemeslné výrobky a zboží s vánoční tema-
tikou - vystoupení dětí MŠ a žáků ZŠ– otevřeno: 
9-16 hod.

BOROTÍN
2. 11. Deskové hry – přijďte si v čase 15:30 
– 17 hod. zahrát pestrou paletu deskových her, 
které vás pobaví v zimním čase – pravidla vás na-
učíme – občerstvení pro malé i velké zajištěno – 
kulturní dům – vstupné dobrovolné
22. 11. Vánoční dílny – pořádá MŠ a Obec 
Borotín – součástí dílen bude tvoření vánočních 
dekorací na Váš adventní stůl či stromeček  
– občerstvení zajištěno –  kulturní dům - začátek 
v 16 hod. vstupné dobrovolné

CETKOVICE
23. 11. Hubertův bál – pořádá společnost 
Lescus – k tanci a poslechu hraje skupina Tamdem 
– pestrá tombola vč. zvěřiny – předtančení, 
myslivecká kuchyně – kulturní dům Cetkovice – 
začátek ve 20 hod.

SVĚTLÁ
30. 11.  Vánoční dílny – kulturní dům – začátek 
v 10 hod., rozsvícení vánočního stromu – napro-
ti autobusové zastávky – začátek v 17 hod.

VANOVICE
9. 11. Dílničky – Malování na textil – Záložna 
– začátek v 15 hod.
17. 11. Divadelní představení v podání 
ochotnického souboru Jásinov – kulturní dům – 
začátek v 17 hod.
30. 11. Pozor natáčíme – divadelní předsta-
vení v podání DS teaTrum V. Opatovice – kulturní 
dům – začátek v 18 hod.

 LISTOPAD 2024

1.11. Amerikánka  
Bioscop    110 min.
Vracíš se na místa. Na místa, kde jsi vyrůstala. 
Třeseš se. Potíš se. Polykáš. Nemůžeš se vy-
hnout vzpomínkám. Některý jsou jako pestrý 
obrazy. Některý jak rány pěstí. Děcák za komu-
nistů. Pěstouni. Pasťák. A pak samet. A svobo-
da, se kterou nevíš, jak naložit. Stokrát jsi pad-
la. Ale stokrát zase vstala. Nedostali tě. Nebyla 
jsi na to totiž sama. Měla jsi sebe. A taky naději. 
Naději, že jednou zdrhneš do Ameriky. Kde na 
tebe čeká táta. Amerikánka. Příběh o holce, 
která přestala utíkat. Režisér a producent Viktor 
Tauš přichází s filmovým zážitkem roku. Ameri-
kánka vypráví svůj příběh netradičním stylizo-
vaným jazykem, který připomíná surrealistický 
gejzír plný barev, života a snů. Vstupné 80 Kč            
Mládeži přístupno od 12 let

9. 11. Trio Fluenti – pořádá ZUŠ s odborem 
kultury – vystoupí absolventi brněnské JAMU 
– zazní skladby Martinů, Kjuje, Dopplera, 
Šostakoviče, Suka a Rozmana – MKC

14. 11. Dobrobraní – pořádá ZŠ V. Opatovice 
na podporu školy postižené povodněmi – ZŠ 
Česká Ves  - co Vás čeká: předvánoční dílničky, 
vánoční jarmark prací žáků, adventní putování 
(stezka pro děti za zvyky a tradicemi Vánoc) – 
občerstvení připraveno – začátek v 15:30 hod.
14. 11.  Klub mladých důchodců – další pravi-
delná schůzka – na programu koncert žáků ZUŠ 
– sál ZUŠ v zámku – začátek v 16:30 hod.
15. 11. Scénické čtení – pořádá DS teaTrum -  
při příležitosti 35. výročí sametové revoluce čtení  
z knihy Aleny Mornštajnové „Listopád“ – kinosál 
– začátek v 17:11 hod.
16. 11. Prodloužená tanečních pro dospělé 
– závěrečné shrnutí všech naučených tanečních 
dovedností – Zámecký sál – začátek v 19 hod.
17. 11.  Koncert k svátku sv. Cecílie  – pořádá 
ZUŠ ve spolupráci s Římskokatolickou farností  
a jednotou Orel - vystoupí žáci  ZUŠ Velké 
Opatovice – zazní skladby z děl klasiků - kostel sv. 
Jiří ve Velkých Opatovicích, začátek v 16 hod. 

    PROGRAM E-CINEMA (KINA)                             LISTOPAD 2024
Hrací den – pátek, začátek představení v 19:30 hod. Všechna představení jsou s českým dabingem, není-li uvedeno jinak

Nepřehlédni!!! Hrajeme v neděli ve 14 hod.

10.11. Já, padouch 4  
CinemArt      94 min.
Čas se nedá zastavit a platí to i pro padoucha 
Grua, který lehce „zfotrovatěl“ a místo geniál-
ních zlodušských plánů vymýšlí, jak se vetřít 
do přízně svého malinkého synka, Grua junio-
ra. Ten má totiž výrazně raději maminku Lucy  
a tátu permanentně vytáčí. O něco hlubší vrás-
ky však Gruovi způsobuje darebák jménem Ma-
xime Le Mal, který ho šikanoval už na základce. 
Právě utekl z vězení, kam se dostal s Gruovým 
velkým přispěním, a ze všeho nejvíc se touží po-
mstít. I čtvrtý díl série Já, padouch je ale v první 
řadě groteska skvěle kombinující gagy Mimoňů  
s rodinným dobrodružným příběhem
Vstupné 80 Kč                   Mládeži přístupno
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Ceník Inzerce ve velkoopatovickém Zpravodaji:
1 cm výšky inzerce při standardní šířce sloupce 9,2 cm je zpoplatněn 
částkou 130 Kč + 21 % DPH 
9,2 x 14 cm - 1.600 Kč + 21 % DPH
Sleva při opakovaném uveřejnění inzerátu v intervalu 6 měsíců  
= 5x hrazen + 1x zdarma
Sleva při opakovaném uveřejnění inzerátu v intervalu 12 měsíců  
= 9x hrazeno + 3x zdarma
Grafické zpracování inzerátu - 500 Kč + 21% DPH

PRO FIRMY, SPOLKY, ŠKOLY, INSTITUCE

ZPRAVODAJE    PLAKÁTY   PROPAGAČNÍ TISKOVINY  

POZVÁNKY    VIZITKY    PUBLIKACE    KNIHY   BANNERY

REKLAMNÍ TABULE     SAMOLEPICÍ ETIKETY    ROLLUPY

tiskarna@artron.cz

www. tiskarna-boskovice.cz

TISKÁRNA BOSKOVICE

OFSETOVÝ   DIGITÁLNÍ    VELKOPLOŠNÝ TISK

POTISK
TEXTILU

Mrkni     k nám

123@123tisk.cz
+420 735 123 123
+420 602 740 583

Od jednoho
do milionu kusů

 

23. listopadu 2024 

Hraje taneční skupina TAMDEM 
Pestrá tombola včetně zvěřiny 

Předtančení mž. Pernicovi 
Myslivecká kuchyně 
Víno z Vinařství Zita 

 


